
PROTOKÓŁ Nr XXXIV/13
z Sesji  Rady Miejskiej w Bojanowie odbytej w dniu

18 grudnia 2013 roku 
o godz. 9.00  w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bojanowie

=================================================================
W sesji uczestniczyli:
• radni Rady Miejskiej w Bojanowie,
• burmistrz, zastępca burmistrza, skarbnik, radca prawny,
• radny powiatowy:   Wiesław Ceglarek, Ireneusz Młynek, Maciej Dubiel,
• sołtysi wsi,
• przedstawiciel Zarządu Osiedla Bojanowo,
• pracownicy Urzędu Miejskiego,
• kierownicy jednostek organizacyjnych gminy,
• zaproszeni kierownicy lokalnych zakładów pracy.
• przedstawiciele lokalnej prasy
• pan Andrzej Dobroń – ADPLAN Leszno.

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Otwarcia  sesji  dokonał   przewodniczący Rady Miejskiej  w Bojanowie pan Maciej
Jagodziński,  po  czym   stwierdził,  iż  na  ustawowy  15  –  osobowy  skład  Rady  w  sesji
uczestniczy 13   radnych (nieobecni radni: Zygmunt Maćkowiak oraz Stanisław Tomiczak)
co stanowi quorum, więc jest ona władna obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
Przewodniczący  obrad  zapytał  czy  do  przedstawionego  przy  zawiadomieniach  porządku
obrad są wnioski. 
Wniosków nie  było,  w związku  z  powyższym  porządek  XXXIV sesji  Rady Miejskiej  w
Bojanowie przedstawia się następująco:
1.Otwarcie Sesji Rady Miejskiej oraz stwierdzenie prawomocności obrad.
2.Przedstawienie porządku obrad XXXIV sesji Rady Miejskiej.
3.Przyjęcie protokołu NR XXXIII/13 która odbyła się w dniu 28 listopada 2013 roku.
4.Zapytania radnych.
5.Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  o  działaniach  podejmowanych  w  okresie
międzysesyjnym.
6.  Informacja  Burmistrza  Bojanowa  o  pracy   w  okresie  międzysesyjnym  i  o  wydanych
zarządzeniach.
7.Przedstawienie Informacji Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie dotyczącej realizacji
projektu partnerskiego w ramach POKL „Mogę – Potrafię – Teraz” w roku 2013.
8. Podjęcie uchwał w sprawie budżetu Gminy na 2014 rok:

1) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowa na lata 2014-2017,
2) uchwały budżetowej na 2014 rok.

9. Podjęcie uchwał w sprawie:
1. zmiany  uchwały  Nr  XXXII/270/13  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  30

października  2013  r.  w  sprawie  kalkulacji  jednostkowej  dla  celów  udzielenia
dotacji przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej,

2. zmiany Uchwały Nr XXVII/192/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego
2005 roku w sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie,

3. upoważnienia  Kierownika  Ośrodka  Pomocy  Społeczne  w  Bojanowie  do
załatwiania  indywidualnych  spraw  z  zakresu  administracji  publicznej,
przyznawania dodatków energetycznych,
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4. przyjęcia rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie użytecznych na 2014
rok,

5. przyjęcia  zmiany  statutu  związku  międzygminnego  pod  nazwą  „Komunalny
Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego”,

6. Programu  ochrony  środowiska  dla  Gminy  Bojanowo  na  lata  2013-  2016  z
perspektywą do roku 2020,

7. wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości
niezabudowanej położonej w Gościejewicach,

8. planu pracy Rady Miejskiej w Bojanowie na 2014 rok,
9. zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  remontów  –  konserwacja  urządzeń

oświetlenia drogowego,
10. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2013-2016,
11. zmian uchwały budżetowej na 2013 rok.

10. Odpowiedzi na zapytania radnych.
11.Wolne glosy i wnioski.
12.Zakończenie.

Do pkt.3 Przyjęcie protokołu NR XXXIII/13 która odbyła się w dniu 28 listopada 2013
roku.

W związku z tym, iż do protokołu z sesji Nr XXXIII, która odbyła się w dniu 
28 listopada nie wpłynęły uwagi pisemne i ustne przewodniczący obrad zawnioskował o nie
odczytywanie powyższego dokumentu. Za wnioskiem przewodniczącego Rady opowiedzieli
się wszyscy radni – 13 „za” (nieobecni radni: Zygmunt Maćkowiak i Stanisław Tomiczak).

Protokół  Nr  XXXIII/13  z  sesji,  która  odbyła  się  w  dniu  28  listopada  2013  roku
przyjęto bez odczytywania.

Do pkt. 4 Zapytania radnych.

Radny Jan Kubis – kiedy zostanie postawiony znak przy markecie Dino, informujący
gdzie znajduje się w Gołaszynie kościół?

Radny powiatowy Maciej Dubiel – czy zaplanowano środki na budowę chodnika w
Gołaszynie przy ulicy Chopina.

Radny Jarosław Bartkowiak – w Gościejewicach nie ma połączenia między blokami a
wioską. Czy Gmina wystąpi o uregulowanie tych spraw?

Radny  Maciej  Kazior –  czy  ze  względu  na  zainteresowanie  mieszkańców  Gminy
obradami Rady Miejskiej, sesje mogłyby się odbywać w godzinach popołudniowych?

Radna Halina Lis – kiedy zostanie oddany do użytku wiadukt na Zaborowice?

Do pkt. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych
w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący  obrad  Maciej  Jagodziński  poprosił  uczestników  sesji  o  uczczenie
minutą ciszy zmarłego śp. Jerzego Praisa, wieloletniego leśniczego leśnictwa Junoszyn.
Przewodniczący przedstawił informację z reprezentowania Rady w okresie międzysesyjnym. 
Pisemna informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Pytań nie było.
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Do pkt.  6  Informacja Burmistrza  Bojanowa o pracy  w okresie  międzysesyjnym i  o
wydanych zarządzeniach.

W okresie międzysesyjnym Burmistrz Bojanowa wydał następujące  zarządzenia:
1. Zarządzenie Nr 264/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 29 listopada 2013 r. w sprawie

zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok,
2. Zarządzenia Nr 265/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 28 listopada 2013 r. w sprawie

ustalenia stawek czynszu za 1 m2 powierzchni użytkowej lokali wchodzących w skład
mieszkaniowego zasobu Gminy Bojanowo.

3. Zarządzenie Nr 266/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 2 grudnia 2013 r. w sprawie
powołania komisji przetargowej na sprzedaż lokalu użytkowego nr 6 położonego w
Bojanowie przy ulicy Dworcowej nr 6,

4. Zarządzenie Nr 267/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 2 grudnia 2013 r. w sprawie
powołania komisji przetargowej na sprzedaż lokalu użytkowego nr 4 położonego w
Bojanowie przy ulicy Żwirki i Wigury 12,

5. Zarządzenie Nr 268/13 Burmistrza Bojanowa z dnia 10 grudnia 2013 r. w sprawie
powołania komisji przetargowej na sprzedaż lokalu mieszkalnego nr 1 położonego w
Bojanowie przy ulicy Dworcowej nr 9,

Pytań  do  zarządzeń  nie  było.  Burmistrz  Józef  Zuter  zapoznał  zebranych  z  reprezentacją
Gminy  w  okresie  międzysesyjnym.  Pisemne  sprawozdanie  stanowi  załącznik  nr  3 do
niniejszego protokołu.

Uzupełniając  przedstawiony  materiał   Burmistrz  poinformował,  o  Wałbrzyskiej
Specjalnej Strefie Ekonomicznej . Skompletowane materiały na powyższy temat otrzymamy
na  początku  stycznia  2014  roku.  Burmistrz  poinformował  radnych,  iż  weźmie  udział  w
spotkaniu   w   Wałbrzychu,   aby  na  miejscu  dowiedzieć  o  szczegółach  planowanego
przedsięwzięcia. O wynikach rozmów Państwo radni zostaną poinformowani.

Komenda Powiatowa Policji w Rawiczu zwróciła się z wnioskiem o dofinansowanie
zakupu samochodu na potrzeby Rewiru Dzielnicowych w Bojanowie.
Decyzję podejmiemy po uchwaleniu budżetu na 2014 rok.

Przekazaliśmy  samochód  do  wywozu  nieczystości  stałych  na  rzecz  Miejskiego
Zakładu Oczyszczania Sp. z o.o. w Lesznie w zamian za 319 udziałów.
Pytań do przedstawionej  reprezentacji pana Burmistrza nie było.

Do  pkt.  7     Przedstawienie  Informacji  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  w  Bojanowie  
dotyczącej  realizacji  projektu  partnerskiego  w  ramach  POKL  „Mogę  –  Potrafię  –
Teraz” w roku 2013.

Kserokopię informacji o realizacji projektu partnerskiego w ramach POKL „Mogę – Potrafię
– Teraz”  w roku 2013 Państwo radni  otrzymali  wraz  z  materiałami   sesyjnymi.  Na sesji
obecna była kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie pani Sabina Szlachetka –
Andersz. 
Jako  pierwszy  pytanie  zadał  radny  Jan  Kubis,  którego  interesowała  kwestia  usług
świadczonych przez  psychologa (  4  godziny w miesiącu)  i  radcy prawnego  (2 razy po 4
godziny w miesiącu)- czy jest to wystarczające?
Pani  kierownik  Szlachetka  –  Andersz  odpowiedziała,  iż  większego  zapotrzebowania  na
powyższe usługi nie ma. Ilość godzin radcy prawnego i psychologa jest wystarczająca.
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Pani Kierownik poinformowała również, iż w dniach od 30 sierpnia – 1 września 2013
roku dla uczestników projektu, którzy mają dzieci, zorganizowano wycieczkę do Warszawy, 
w której uczestniczyło 3 rodziców i 3 dzieci. Program został zrealizowany w 100% a jego
uczestnicy byli bardzo zadowoleni i usatysfakcjonowani z oferowanych propozycji.
Więcej  pytań  nie  było.  Informację  przyjęto  jednogłośnie,  pozytywnie  –  12  głosami  „za”
(nieobecni radni: Zygmunt Maćkowiak, Dariusz Sikora oraz Stanisław Tomiczak).
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie budżetu Gminy na 2014 rok:
1.uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowa na lata 2014-2017,

Pani  Skarbnik  odczytała  zebranym  Uchwałę  Nr  SO –  0957/12/12/Ln/2013  z  dnia  29
listopada 2013 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie wieloletniej prognozy finansowej
Gminy Bojanowo. Opinia jest pozytywna.  Kopia wymienionej uchwały stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. Autopoprawek nie wniesiono.
Przewodniczący  Rady  poprosił  przewodniczących  Komisji  o  wyrażenie  opinii  o  w/w
projekcie, wypracowanej na posiedzeniu w dniu 28 listopada 2013 roku.
Przewodnicząca  Komisji o pani Ewa Szczepaniak – w  imieniu członków Swojej Komisji -
wyraziła opinię pozytywną.
Pan Franciszek Wieremiejko – przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Kultury Fizycznej
Zdrowia,  Pomocy  Społecznej  i  Bezpieczeństwa  Publicznego-  również  wyraził  opinię
pozytywną. 

W związku z powyższym przewodniczący Rady pan Maciej Jagodziński odczytał uchwały i
przystąpiono do głosowania. Za podjęciem Uchwały Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 
18 grudnia 2013 roku w  sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 –
2017 głosowali  wszyscy obecni  na sesji  radni – 12”za”  (nieobecni:  Zygmunt Maćkowiak,
Dariusz  Sikora  i  Stanisław Tomiczak).   Uchwała  stanowi  załącznik  nr  6 do  niniejszego
protokołu.

Do pkt. 8. Podjęcie uchwał w sprawie budżetu Gminy na 2014 rok:
 2) uchwały budżetowej na 2014 rok.

Pani  Skarbnik  Mirosława  Zamelska  odczytała  treść  Uchwały  Nr  SO-
0952/12/12/Ln/2013 Składu Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej w Poznaniu z
dnia 29 listopada 2013 roku w sprawie wyrażenia opinii  o projekcie  uchwały budżetowej
Gminy  Bojanowo na  2014 rok.  Opinia  Regionalnej  izby Obrachunkowej  jest  pozytywna.
Kserokopia dokumentu stanowi załącznik nr 7 do protokołu.
Odczytana  została  również  Uchwała  Nr  SO-0951/43/D/12/Ln/2013  Składu  Orzekającego
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  29  listopada  2013  roku  w sprawie
wyrażenia  opinii  o  możliwości  sfinansowania  przez   Gminę  Bojanowo  deficytu  budżetu
załącznik nr 8. Opinia pozytywna.
Pani Skarbnik Zamelska zapoznała Państwa radnych również z autopoprawkami  – jak w
załączniku nr 9-  do niniejszego protokołu.
Przewodniczący  obrad  Maciej  Jagodziński   zarządził  głosowanie  nad  wnioskowanymi
autopoprawkami.
Za ich wprowadzeniem głosowali wszyscy obecni na sesji radni 12 „za”  (nieobecni radni:
Zygmunt Maćkowiak, Dariusz Sikora i Ewa Szczepaniak).

Burmistrz omówił projekt uchwały:
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Ustala się dochody budżetu na 2014 rok w łącznej kwocie 24.713.796,00 zł 
z tego:
1) dochody bieżące w kwocie 24.463.796,00 zł
2) dochody majątkowe w kwocie  250.000,00 zł
2. Dochody, o których mowa w ust. 1 obejmują w szczególności:
1)  dotacje  celowe  na  realizację  zadań  z  zakresu  administracji  rządowej  i  innych  zadań
zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 3.132.514,00 zł,
2) dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych
z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 i 3 upf w wysokości 6.880,00 zł.
1. Ustala się łączną kwotę wydatków budżetu na 2014 rok w wysokości 27.814.644,00 zł, 

z tego:
1) wydatki bieżące w wysokości 21.657.188,00 zł, 
2) wydatki majątkowe w wysokości 6.157.456,00 zł,
zgodnie z załącznikiem Nr 2 do uchwały.
2. Wydatki bieżące obejmują w szczególności:
1) wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych
odrębnymi ustawami w wysokości 3.132.514,00 zł,
3. Deficyt  budżetu w kwocie  3.100.848,00 zł  zostanie sfinansowany przychodami z tytułu
zaciąganych pożyczek i kredytów na rynku krajowym.
4. Określa się łączną kwotę planowanych przychodów budżetu w wysokości 4.878.288,00 zł,
5. Określa się łączną kwotę planowanych rozchodów budżetu w wysokości 1.777.440,00 zł,
6. Ustala  się  limit  zobowiązań  z  tytułu  zaciąganych  kredytów  i  pożyczek  w  kwocie
5.178.288,00 zł, w tym na:
1) pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu Gminy w kwocie
300.000,00 zł,
2) finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Bojanowo w kwocie  3.100.848,00 zł, 
3) spłatę  wcześniej  zaciągniętych  zobowiązań  z  tytułu  zaciągniętych  pożyczek  w  kwocie
1.777.440,00 zł.
7. Ustala  się kwotę wydatków przypadających do spłaty w 2014 roku, zgodnie z zawartą
umową, z tytułu udzielonych poręczeń w wysokości 29.235,00 zł.
8. Ustala się zestawienie planowanych kwot dotacji, z tego:
1) dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych 4.404.800,00 zł,
2) dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych 285.500,00 zł.

Tworzy się rezerwy:
1) ogólną w wysokości 30.000,00 zł
2) celowe w wysokości 69.618,00 zł

z tego:
a) na zadania oświatowe w wysokości 17.576,00 zł
b)  na  realizację  zadań własnych  z  zakresu  zarządzania  kryzysowego  w wysokości

52.042,00 zł.

Zadania realizowane w 2014 roku :
- budowa ścieżki pieszo – rowerowej Gołaszyn – granica z Gmina Rydzyna (dokumentacja) 

450.000,- zł
- pobudowanie nawierzchni na ulicy Kasztanowej 500.000,- zł,
- wykup gruntu pod przepompownie: Gościejewice, Sowiny i Wydartowo I- 9.500,- zł,
- zainstalowanie siłowni zewnętrznej – park im. Stefana Bojanowskiego – 15.000,- zł,
-  budowa  wielofunkcyjnego  boiska  sportowego  służącego  rekreacji  –  Golina  Wielka  –
554.456,00 zł,
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- dotacja na przydomową oczyszczalnię 4.000,- zł,
- budowa przedszkola w Bojanowie         900.000,- zł.
Przewodniczący  Rady  poprosił  przewodniczących  Komisji  o  wyrażenie  opinii  o  w/w
projekcie, wypracowanej na posiedzeniu w dniu 28 listopada 2013 roku.
Przewodnicząca  Komisji o pani Ewa Szczepaniak – w  imieniu członków Swojej Komisji -
wyraziła opinię pozytywną.
Pan Franciszek Wieremiejko – przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Kultury Fizycznej
Zdrowia,  Pomocy  Społecznej  i  Bezpieczeństwa  Publicznego-  również  wyraził  opinię
pozytywną. 

Burmistrz  odnosząc  się  do  omawianego  projektu  poinformował,  iż  czekamy  na
odpowiedź  w  sprawie  przejęcia  terenu  pod  budowę  przedszkola  z  Okręgowego  Zarządu
Polskiego Związku Działkowców w Poznaniu. Burmistrz Zuter zaznaczył, iż na to zadanie
będziemy starali się o środki z WRPO. 
Przewodniczący  obradom  odczytał  treść  uchwały  i  zarządził  głosowanie.  Za  podjęciem
uchwały  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  radni  13  „za”  (nieobecni  radni:  Zygmunt
Maćkowiak oraz Stanisław Tomiczak).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie ) uchwały
budżetowej na 2014 rok. Została podjęta i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Do pkt. 9. Podjęcie uchwał w sprawie:
1.zmiany  uchwały  Nr  XXXII/270/13  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  30
października 2013 r. w sprawie kalkulacji jednostkowej dla celów udzielenia dotacji
przedmiotowej dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej,

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła pani Skarbnik – w związku z błędem
literowym paragraf 4 otrzymał inne brzmienie. Pozostałe paragrafy nie uległy zmianie.
Przewodniczący obrad odczytał treść uchwały i przystąpiono do głosowania. Za podjęciem
uchwały  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  radni  –  13  „za”  (nieobecni  radni:  Zygmunt
Maćkowiak , Stanisław Tomiczak).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie zmiany
uchwały Nr XXXII/270/13 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 30 października 2013 r. w
sprawie  kalkulacji  jednostkowej  dla  celów  udzielenia  dotacji  przedmiotowej  dla  Zakładu
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej, stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Do pkt. 9. Podjęcie uchwał w sprawie:
2. zmiany Uchwały Nr XXVII/192/05 Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 24 lutego
2005 roku w sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie,

Zastępca  Burmistrz  pan  Ryszard  Drozdowski  uzasadnił  konieczność  wywołania
projektu przedmiotowej uchwały. Z dniem 1 stycznia 2014 roku wchodzą w życie zmiany 

w ustawie prawo energetyczne wprowadzone ustawą z dnia 26 lipca 2013 roku – o
mianie  ustawy  Prawo  energetyczne  oraz  niektórych  innych  ustaw  .  Ustawa  przewiduje
przyznanie  odbiorcy dodatek  energetyczny.  Przyznaje  go  Burmistrz  w drodze  decyzji,  na
wniosek  zainteresowanego  odbiorcy.  Wypłata  dodatku  energetycznego  jest  zadaniem  z
zakresu  administracji  rządowej.  Natomiast  dodatek  energetyczny  wypłacają  gminy
otrzymując dotacje celowe z 

Budżetu państwa. W związku z tym, iż w imieniu Burmistrza Bojanowa powyższe
zadanie będzie realizował Ośrodek Pomocy Społecznej, zadanie to należy wpisać do Statutu
Ośrodka  Pomocy  Społecznej.  Z  projektem omawianej  uchwały  powiązany  jest  z  projekt
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uchwały w sprawie upoważnienia  Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie do
załatwiania  indywidualnych  spraw  z  zakresu  administracji  publicznej,  przyznawania
dodatków energetycznych.

Pytań nie było. 
Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady  treści uchwały przystąpiono do głosowania. Za
jej podjęciem głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za’ (nieobecni radni: Zygmunt
Maćkowiak, Ewa Szczepaniak i Stanisław Tomiczak).

Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie zmiany
Uchwały  Nr  XXVII/192/05  Rady Miejskiej  w Bojanowie  z  dnia  24  lutego 2005 roku w
sprawie nadania Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Bojanowie, została podjęta i stanowi
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 9. Podjęcie uchwał w sprawie:
3.  upoważnienia  Kierownika  Ośrodka  Pomocy  Społeczne  w  Bojanowie  do
załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji publicznej, przyznawania
dodatków energetycznych,

Uzasadnienie  do  projektu  uchwały  przedstawił  Zastępca  Burmistrza  pan  Ryszard
Drozdowski.
W nawiązaniu do poprzedniej uchwały pan Zastępca Burmistrza poinformował zebranych, iż
dotacja z budżetu państwa wyniesie około 7.000,- zł.. Uprawnionymi do korzystania z tego
dodatku  będą  osoby  korzystające  z  dodatku  mieszkaniowego.  Kwoty  nie  są  wysokie  i
adekwatnie wynoszą na gospodarstwo:

• prowadzone przez osobę samotną - 11,36 zł/miesiąc,
• składające się z 2 do 4 osób - 15,77 zł/miesiąc,
• składające się z co najmniej 5 osób -18,93 zł/miesiąc.

Druki wniosków znajdują się na stronie internetowej Urzędu.
Pani Skarbnik Mirosława Zamelska wyjaśniła, iż z dodatku energetycznego nie skorzystają
osoby, które mieszkania wynajmują.

Po odczytaniu przez Przewodniczącego rady Macieja Jagodzińskiego treści projektu uchwały
przystąpiono do głosowania.
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni na sesji radni – 12 „za” (nieobecni radni:
Zygmunt Maćkowiak, Ewa Szczepaniak i Stanisław Tomiczak).

Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  18  grudnia  2013  roku  w  sprawie
upoważnienia  Kierownika  Ośrodka  Pomocy  Społeczne  w  Bojanowie  do  załatwiania
indywidualnych  spraw  z  zakresu  administracji  publicznej,  przyznawania  dodatków
energetycznych, została podjęta i stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

Do pkt. 9.Podjęcie uchwał w sprawie:
4. przyjęcia  rocznego  planu  potrzeb  w  zakresie  prac  społecznie  użytecznych  na  

2014 rok,

Zastępca  Burmistrza  pan  Ryszard  Drozdowski  przedstawił  uzasadnienie  do  projektu
omawianej uchwały.
Gmina  zobowiązana  jest  sporządzić  do  dnia  31  stycznia  każdego  roku  plan  w  zakresie
wykonywania prac społecznie – użytecznych. Po podjęciu programu przez Radę Miejską w
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Bojanowie  zostanie  podpisane  porozumienie,  między  Starostą  a  Gminą,  w  zakresie
wykonywania prac społecznie użytecznych w 2014 roku.
Pan  Zastępca  dodał,  iż  w  miesięcznie  ,  z  tego  rodzaju  pomocy  korzysta  około  19  osób
bezrobotnych.
Zapytań nie było, po odczytaniu przez Przewodniczącego obrad treści uchwały przystąpiono
do głosowania.  Za  podjęciem uchwały  głosowało  12  radnych  (nieobecni  radni:  Zygmunt
Maćkowiak, Ewa Szczepaniak i Stanisław Tomiczak).
Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 18 grudnia  2013 roku w sprawie przyjęcia
rocznego planu potrzeb w zakresie prac społecznie użytecznych na 2014 rok, została podjęta i
stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Do pkt. 9.Podjęcie uchwał w sprawie:
5.  przyjęcia  zmiany  statutu  związku  międzygminnego  pod  nazwą  „Komunalny
Związek Gmin Regionu Leszczyńskiego”,

Konieczność podjęcia w/w uchwały uzasadnił Zastępca Burmistrza pan Ryszard Drozdowski.
Zmiany dotyczą paragrafu 9, w którym jest mowa o Zarządzie KZGRL; skreśla się ustęp 6.
Powyższa zmiana ma na celu ujednolicenie statutów członków należących do „Komunalnego
Związku  Gmin  Regionu  Leszczyńskiego”.  Poprzedni  zapis  zakwestionował  Wojewoda
Wielkopolski.
Więcej pytań nie było. Przewodniczący Rady po odczytaniu treści projektu uchwały zarządził
głosowanie.  Za  podjęciem  uchwały  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  radni  –  12  „za”
(nieobecni radni: Zygmunt Maćkowiak, Ewa Szczepaniak i Stanisław Tomiczak).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie  .  przyjęcia
zmiany statutu związku międzygminnego pod nazwą „Komunalny Związek Gmin Regionu
Leszczyńskiego”, została podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Do pkt. 9.Podjęcie uchwał w sprawie:
6.  Programu  ochrony  środowiska  dla  Gminy  Bojanowo  na  lata  2013-  2016  z
perspektywą do roku 2020,

Uzasadnienie  do  projektu  uchwały  przedstawił  pan  Andrzej  Dobroń  współautor
opracowania wykorzystanego jako załącznik do uchwały. 
Opracowanie jest aktualizacją programu ochrony środowiska. Są to syntetyczne informacje
dotyczące  nowelizacji  aktualnych  danych  w  tym  zakresie.  Istnieje  nowy  system
programowania i aktualizowania danych w zakresie ochrony środowiska, który Gmina musi
uwzględnić. Nowe, zaktualizowane kierunki działań proekologicznych Gmina zobowiązana
jest wprowadzić w życie. Problemy występują w szczególności na szczeblu lokalnym. 
W opracowaniu zawarte są kierunki, które mają wpływ na konstrukcję programów w zakresie
ekologii; muszą być powiązane ze strategią rozwoju Gminy a także ze studium kierunków i
uwarunkowań zagospodarowania przestrzennego gminy Bojanowo. 
Pod uwagę brane są opracowania z województwa lubuskiego i dolnośląskiego. Jesteśmy w
tzw. zlewni Rowu Polskiego,  Orli,  które zostały połączone z  Baryczą.  To ma szczególny
wpływ na ekoklimat tego terenu. Opracowanie ma na celu wyodrębnienie najważniejszych
problemów tego terenu a także 
Pan  Dobroń  poinformował,  iż  na  podstawie  diagnozy  i  analizy  poprzedniego  dokumentu
stworzono scenariusz innych celów i kierunków działań jakie zostały określone na szczeblu
państwa . Określone zostały standardy w zlewniach rzek;  stan wód jest  umiarkowany lub
nawet dobry. 
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Większy  problem  stanowią  ścieki  komunalne.  Wszystkie  jednostki  gminne-  powinny  w
zakresie  gospodarki  wodami  –  byś  podłączone  do krajowego systemu.  Powyższy wymóg
wynika z prawa wodnego. 
Jednym z wielu problemów, które zostały poruszone w załączniku do uchwały (opracowaniu)
jest zanieczyszczenie wody. Problem ten występuje szczególnie na terenach wiejskich, gdzie
dochodzi do zabrudzenia wody powierzchniowej obornikiem. 
Jeżeli  Polska  nie  spełni  warunków  określonych  w europejskiej  dyrektywie,  zobowiązana
zostanie do płacenia bardzo wysokich kar wynikających z adekwatnych przepisów. 
Program przedstawiany na sesji był konsultowany z kompetentnymi pracownikami Gminy. W
jego tworzeniu kierowano się realiami dotyczącymi danego terenu oraz wymogami prawnymi
jakie UE nałożyła na Polską.

Jednym z kierunków zawartych w programie jest pozyskiwanie energii z elementów
wtórnych.  Drugim  –  ważnym  elementem  –  są  biogazownie  ponieważ  zagospodarowane
zostaną odpadami takimi jak kukurydza, zielonka, resztki poubojowe. Tego typu inwestycje,
które kierują daną gminę na politykę proekologiczną. 
Zdaniem pana Dobronia głównym celem programu jest gospodarka wodno – ściekowa, której
projekt zawarty w załączniku do uchwały podlega ogólnej  ocenie.  Zadaniem Gminy było
opracowanie  programu,  który został  zaopiniowany przez Inspektora Ochrony Środowiska.
Uwagi jakie wniósł Inspektor do przedstawianego Programu zostały uwzględnione w wersji
ostatecznej i przedstawione w powyższym projekcie. Autor Programu Ochrony Środowiska
dla  Gminy  Bojanowo  zaznaczył,  iż  procedury  tworzenia  tego  typu  programów  są
skomplikowane,  ponieważ  musi  ona  być  dostosowanych  do  warunków  danego  terenu  –
zarówno geologicznych jak i przyrodniczych.

Radny Jan Kubis zapytał czy jest to zgodne z przepisami unijnymi?
Drugie  pytanie  radnego  Kubisa  dotyczyło  biogazowni  i  ich  zgodności  z  obowiązującymi
unijnymi przepisami. 
Pan Dobroń wyjaśnił, iż jest tylko projektantem programu. Jako jego autor nie może sobie
pozwolić aby występowała niezgodność z przepisami ogólnie przyjętymi – prawem polskim i
europejskim. Zdarzają się sytuacje, w których inwestorzy (budujący biogazownie) namawiają
do działań niezgodnych z prawem. Na szczęście są to pojedyncze przypadki, które nigdy nie
otrzymają poparcia od osób tworzących prawo ochrony środowiska. 

Po wystąpieniu pana Dobronia Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały i przystąpiono
do  głosowania.  Za  podjęciem  uchwały  głosowali  wszyscy  obecni  na  sesji  radni  12  „za”
(nieobecni radni: Zygmunt Maćkowiak, Ewa Szczepaniak oraz Stanisław Tomiczak).
Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie Programu
ochrony środowiska dla Gminy Bojanowo na lata 2013- 2016 z perspektywą do roku 2020,
została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Do pkt. 9.Podjęcie uchwał w sprawie:
7.  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości
niezabudowanej położonej w Gościejewicach,

Po wznowieniu obrad o godz. 11.20 przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku
obrad.  Do  projektu  uchwały  pytań  nie  było.  Przewodniczący  Rady  Maciej  Jagodziński
odczytał treść aktu i przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy
obecni na sesji radni – 10 „za” (nieobecni radni: Maciej Kazior, Marek Kotlarczyk, Zygmunt
Maćkowiak, Ewa Szczepaniak oraz Stanisław Tomiczak).
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Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie wyrażenia
zgody  na  sprzedaż  w  formie  przetargowej  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w
Gościejewicach, została podjęta i stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

Do pkt. 9.Podjęcie uchwał w sprawie:
8.planu pracy Rady Miejskiej w Bojanowie na 2014 rok,

Projekt  uchwały  odczytał  Przewodniczący  Rady.  Państwo  radni  uwag  nie  wnieśli.  Za
podjęciem uchwały głosowali  wszyscy  obecni na sesji radni – 12 „za”  (nieobecni  radni:
Zygmunt Maćkowiak, Ewa Szczepaniak i Stanisław Tomiczak).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie planu pracy
Rady Miejskiej w Bojanowie została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Do pkt. 9.Podjęcie uchwał w sprawie:               
9.  zaciągnięcia  zobowiązań  w  zakresie  remontów  –  konserwacja  urządzeń
oświetlenia drogowego,

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła pani Skarbnik Mirosława Zamelska.
W  budżecie  gminy  na  2013  rok  zabezpiecza  się  środki  na  zobowiązania  w  wartości
przekraczającej granicę w budżecie gminy na 2013 rok. Powyższe środki przeznacza się na
konserwację urządzeń oświetlenia drogowego za miesiąc grudzień 2013 rok.
Uchwałę  podjęto  jednogłośnie  –  12  „za”  (nieobecni  radni:  Zygmunt  Maćkowiak,  Ewa
Szczepaniak i Stanisław Tomiczak).
Uchwała Rady Miejskiej w Bojanowie z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie zaciągnięcia
zobowiązań w zakresie remontów – konserwacja urządzeń oświetlenia drogowego, stanowi
załącznik nr 19 do protokołu.

Do pkt. 9.Podjęcie uchwał w sprawie:
10. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2013-2016,

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła pani Skarbnik Mirosława Zamelska. 
Pytań nie było. Uchwałę podjęto jednogłośnie 12 głosami „za” (nieobecni radni: Zygmunt
Maćkowiak, Ewa Szczepaniak i Stanisław Tomiczak).
Uchwała  Rady  Miejskiej  w  Bojanowie  z  dnia  18  grudnia  2013  roku  w  sprawie  zmian
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bojanowo na lata 2013-2016, stanowi  załącznik
nr 20 do protokołu.

Do pkt. 9.Podjęcie uchwał w sprawie:
11.zmian uchwały budżetowej na 2013 rok.

Pani Skarbnik omówiła zmiany wprowadzone w wydatkach i dochodach budżetu Gminy. 
W wykazie dochodów problem stanowią podmioty,  które nie płacą podatków. To znacznie
umniejsza nasz budżet. Pytań nie było. Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady treści
uchwały przystąpiono do głosowania. Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy obenci na
sesji  radni –12 „za” (nieobecni  radni:  Zygmunt Maćkowiak,  Ewa Szczepaniak i  Stanisław
Tomiczak).
Uchwała Rady Miejskiej  w Bojanowie w z dnia 18 grudnia 2013 roku w sprawie  zmian
uchwały budżetowej na 201 3 rok została podjęta i stanowi załącznik nr 21 do protołu.
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Do pkt. 10 Odpowiedzi na zapytania radnych.

Radnemu Janowi Kubisowi,  który wnioskował o postawienie  znaku przy markecie
DINO, Burmistrz wyjaśnił, iż wszelkie prace dotyczące oznakowania i drogownictwa zostaną
przeprowadzone w roku 2014 (sprawa została wyjaśniona na październikowej komisji).

Odpowiadając radnemu powiatowemu panu Maciejowi Dubielowi Burmistrz wyjaśnił,
iż  posiadamy  zbyt  mało  danych  na  temat  dokumentacji.  Planujemy,  jednakże  w  chwili
obecnej nie ma na to środków.

Radnemu Jarosławowi Bartkowiakowi Burmistrz  wyjaśnił,  iż połączenie  bloków w
Gościejewicach z wioską może odbyć się na zasadzie użyczenia gruntu – ponieważ należy on
(grunt) do wspólnoty mieszkaniowej.

Radny  Maciej  Kazior  wnioskował  o  popołudniowe  godziny  sesji.  Burmistrz  jest
otwarty  na  tą  propozycję.  W  poprzednich  kadencjach  sesje  odbywały  się  pop  południu.
Mankamentem jest  brak dostępu w godzinach popołudniowych do dokumentów oraz brak
możliwości skonsultowania problemu z pracownikiem – urząd jest otwarty do godz. 15.00 
w poniedziałki – do 16.00. Sesje odbywające się w godzinach dopołudniowych umożliwiają
kontakt z kompetentnym pracownikiem oraz dokumentacją sprawy, która jest poruszana na
obradach.
Przewodniczący  Rady  Maciej  Jagodziński  zaproponował  aby  jedna  sesja  w  kwartale
odbywała się w godzinach popołudniowych . Wszystko zależy od propozycji i decyzji Państw
radnych. 

Radnej  Halinie  Lis  Burmistrz  wyjaśnił,  iż  prace na wiadukcie zostały zakończone.
Korzystanie z wiaduktu musi zostać poparte  ekspertyzą techniczną, z której będzie wynikało,
iż zostały spełnione wszystkie wymogi dopuszczające dany obiekt budowlany  do użytku.

Do pkt. 11 Wolne głosy i wnioski.

Radny powiatowy, dyrektor gimnazjum w Bojanowie pan Ireneusz Młynek odniósł się
do omawianego budżetu na 2014 rok. Jako szef placówki oświatowej nie zamierza zwiększać
deficytu  budżetowego.  Dyrektor  Młynek  zamierza  bazować  na  posiadanych  środkach
finansowych.

Radny Leszek Janowicz poruszył temat śmieci. W lasku między Zaborowicami 
a Trzeboszem zrobiono śmietnisko. Pan radny wnioskuje o uporządkowanie tego terenu.
Drugą sprawą,  która poruszył  radny Janowicz  była  kwestia  sprawności  ochotniczej  straży
pożarnej Gminy Bojanowo. Podczas niedawnych wichur jakie przeszły nad Gminą Bojanowo,
lokalna straż okazała się mobilna, sprawna i szybka; zawsze w gotowości – podkreślił radny
Janowicz.
Burmistrz Bojanowa poinformował, iż pracownicy Urzędu sprawdzą zaśmiecony teren. 
Z chwilą ustalenia winnego obciążymy go kosztami.
W kwestii straży pożarnej – zdaniem Burmistrza – faktycznie jest ona mobilna i sprawna.
Drogi  zatarasowane  gałęziami  po  wichurze  zostały  szybko  udrożnione,  usunięto  również
konary zagrażające bezpieczeństwu mieszkańców.

Sołtys Kawcza pan Roman Gil zapytał o informacje dotyczące narady sołeckiej.
W grudniu nie odbyła się narada sołecka. Spotkanie z sołtysami miało miejsce w dniu 
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28 listopada 2013 roku razem z posiedzeniem Komisji Stałych Rady. Na spotkaniu omówiono
budżet Gminy na 2014 rok.

Radny,  dyrektor  Zespołu  Szkół Przyrodniczo  Technicznych  Centrum  Kształcenia
Ustawicznego w Bojanowie, w imieniu rodzina zrzeszonych w Stowarzyszeniu Rodzin Dzieci
i  Osób  Niepełnosprawnych  „Razem  raźniej  w  Bojanowie”  podziękował  za  pomoc  i
zaangażowanie przy zbiórce słodyczy na paczki dla potrzebujących rodzin.
Nawiązując do wypowiedzi pana Sikory dyrektor Polc poinformował, iż w tego typu pomoc
Szkoła Podstawowa w Bojanowie jest zaangażowana od 13 lat. Powyższa akcja nazywa się
„Dzieci – Dzieciom” ; zbierana jest odzież i zabawki a paczki przekazywane są zawsze przed
świętami.

Do pkt. 12 Zakończenie.

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  pan  Maciej
Jagodziński dziękując wszystkim za przybycie zamknął – o godz. 12.15 XXXIV sesję Rady
Miejskiej w Bojanowie.

Protokolant: Przewodniczący Rady
Beata Sikora 
Inspektor           (-) Maciej Jagodziński

12


